
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   27 de febrer de 2007 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Maria Francesca Servera Pascual, batlessa 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Rafel Gili Sastre,    regidor 
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Julen Adrián Gorostiza,  regidor 
Margalida Tous Ferrer,  regidora 
Elvira Piris Quetglas,   regidora 
Josep Danús Rosselló,   regidor 
Concepció Morell Moragues,  regidora 
Bartolomé Palmer Sabater,  regidor 
José Navarro Fuster,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de dia 15 de desembre de 2006. 
2. Aprovació, si s’escau, del Compte general del pressupost de 2005. 
3. Aprovació, si s’escau, del nomenament del tresorer titular i del tresorer suplent. 
4. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de data 6 de febrer de 2007, referent al 
nomenament dels representants municipals a la Junta Rectora del parc natural de la península de 
Llevant. 
5. Aprovació, si s’escau, del Reglament municipal pel qual es regula la venda ambulant i els 
mercats temporals de l’Ajuntament d’Artà. 
6. Aprovació, si s’escau, de la cessió dels terrenys a la Conselleria d’Educació i Cultura per 
construir un edifici infantil de 6 unitats per ampliar el CP Na Caragol. 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de gener i febrer de 2007. 
8. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió del dia 15 de desembre de 2006 



 
En acompliment d’allò que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears i l’article 91.1 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, la Sra. Batlessa demana als membres de la corporació, si algú té alguna observació a 
fer sobre l’acta de la sessió de dia 15 de desembre de 2007, de la qual se n’ha expedit, 
prèviament, còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o 
possible formulació d’al·legacions, si fos el cas. 
  
No hi ha intervencions i els reunits acorden, per unanimitat, sent tretze el nombre legal de 
membres del consistori i tretze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de dia 15 de desembre de 
2006. 
 
2. Aprovació, si s’escau, del Compte general del pressupost de 2005 
 
El regidor d’Hisenda, Sr. Moll, informa que el Compte general del pressupost de 2005 va ser 
dictaminat favorablement en la Comissió Informativa d’Hisenda, Interior i Especial de Comptes, 
de dia 22 de novembre de 2006, que es va exposar al públic en el BOIB núm. 172, de dia 05-12-
2006, i que no s’hi ha presentat cap observació ni objecció en el termini d’exposició pública. 
 
Exposa que, posteriorment, va ser dictaminat favorablement en la passada Comissió Informativa 
d’Hisenda, Interior i Especial de Comptes. 
 
La presidenta proposa aprovar el Compte general del pressupost de 2005. 
�

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que el seu grup s’abstendrà per ser coherent amb el vot que 
varen donar en l’aprovació del pressupost municipal. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que, ja que és una qüestió tècnica que no té cap connotació 
política, hi votarà a favor. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (PSOE, UM, PP i EU/EV) i 3 abstencions (UIA): 
 
- Aprovar el Compte general del pressupost de 2005. 
 
3. Aprovació, si s’escau, del nomenament del tresorer titular i del tresorer suplent 
 
La batlessa exposa que l’Equip de Govern proposa nomenar dues persones funcionàries de 
l’Ajuntament com a tresorer titular i com a tresorer suplent. 
 
Així, es proposa nomenar el funcionari Mateu Llodrà Sansaloni tresorer titular i, com a 
conseqüència d’aquest nomenament, es proposar assignar-li la quantitat de 235 � mensuals. 
 
Es proposa nomenar, a la funcionària Magdalena Fuster Santandreu, tresorera suplent. 



 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que el seu grup ja va proposar durant aquesta legislatura que el 
tresorer fos un funcionari i els varen votar en contra. Afegeix que, a pesar que ara, diu la portaveu 
esmentada, manquen 3 mesos per finalitzar aquesta legislatura, votaran a favor de la proposta. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que el seu grup està a favor de la proposta i remarca la 
professionalitat de les persones proposades. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que no dubta de la professionalitat de les persones 
proposades i que suposa que ho faran millor que els anteriors tresorers, ja que, des que ell és 
regidor, cap tresorer amb càrrec polític ha estat capaç de cobrar la sanció de cert expedient 
d’infracció urbanística, que s’apuja a la quantitat de 43.000 �. Diu que votarà a favor de la 
proposta. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
�

1. Nomenar el Sr. Mateu Llodrà Sansaloni tresorer titular i assignar-li la quantitat de 235 � 
mensuals. 
2. Nomenar la Sra. Magdalena Fuster Santandreu tresorera suplent. 
3. Trametre aquest acord a les persones interessades. 
 
4. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de data 6 de febrer de 2007, referent al 
nomenament dels representants municipals a la Junta Rectora del parc natural de la 
península de Llevant 
 
La batlessa exposa que es proposa ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de dia 6 de febrer 
de 2007, que, copiat literalment, diu: 
 
“Nomenament dels representants municipals a la Junta Rectora del parc natural de la 
península de Llevant 
 
Vist que, mitjançant el Decret 127/2001, de 9 de novembre, pel qual es declaren el parc natural de 
la península de Llevant i les reserves naturals de cap Ferrutx i cap des Freu, es va crear la Junta 
Rectora del parc; 
 
Vist que, segons l’article 9.1 del decret esmentat, correspon a l’Ajuntament d’Artà designar un 
representant de l’Ajuntament i el seu suplent, com a membres que han d’integrar la Junta Rectora; 
 
Vist que la Comissió de Govern de data 27 de maig de 2002 va designar el batle Montserrat 
Santandreu Ginard, com a representant de l’Ajuntament a la Junta Rectora esmentada, i el tinent 
de batle Josep Silva Jiménez, com a representant suplent; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Deixar sense efecte l’acord de la Comissió de Govern de data 27 de maig de 2002, que fa 
referència a la designació dels representants de l’Ajuntament d’Artà a la Junta Rectora. 



 
2. Designar Maria Francesca Servera Pascual, batlessa de l’Ajuntament, com a representant de 
l’Ajuntament a la Junta Rectora del parc natural de la península de Llevant. 
 
3. Designar Rafel Gili Sastre, primer tinent de batle de l’Ajuntament, com a representant suplent 
de l’Ajuntament a la Junta Rectora del parc natural de la península de Llevant. 
 
4. Ratificar aquest acord pel Ple de l’Ajuntament.” 
 
La portaveu d’UIA diu que estan a favor de ratificar aquest acord de la Junta de Govern Local. No 
obstant això, diu que aquesta Junta Rectora només s’ha reunit una vegada en aquesta legislatura i 
ara s’ha de tornar a reunir, i pareix que és per justificar que s’ha tornat a reunir. Demana als nous 
representants que facin moltes preguntes i que traslladin les ganes que es facin coses en el parc de 
Llevant. Sempre han dit que el parc de Llevant té moltes possibilitats econòmiques. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que els estranya, que, des de l’any 2001, l’Ajuntament hauria 
d’haver-se preocupat de canviar els seus representants en el parc de Llevant. Diu que votaran a 
favor de la ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta la seva conformitat i diu que s’han desaprofitat les 
possibilitats econòmiques del parc de Llevant durant aquests 4 anys. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 

 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de data 6 de febrer de 2007, referent al 
nomenament dels representants municipals a la Junta Rectora del parc natural de la Península de 
Llevant. 
2. Trametre aquest acord al Parc de Llevant. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, del Reglament municipal pel qual es regula la venda ambulant i els 
mercats temporals de l’Ajuntament d’Artà 
�

La batlessa explica que s’ha elaborat aquest Reglament per adequar-lo a la normativa vigent i per 
regular els mercats d’abastament d’Artà i la Colònia de Sant Pere, els mercats artesanals i la fira 
agrícola, artesanal i ramadera. 
 
Explica que aquest Reglament s’adequa a la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, quan, en determinar les competències dels municipis, en diversos 
articles es refereix a fires i mercats i a la regulació d’activitats econòmiques, i de forma més 
específica a la Llei 11/2001, de 15 de juny, d’ordenació de l’activitat comercial a les Illes Balears. 
 
Exposa que es va afegir al Reglament tot allò que es va decidir en la Comissió Informativa 
d’Hisenda i Interior. Per error, no es va eliminar, de l’article 32, que el mercat artesanal té una 
periodicitat mensual durant la temporada d’hivern i tardor. Diu que ara ja s’ha eliminat. 
 



La portaveu d’UIA, Sra. Tous, opina que s’ha d’afegir un nou article referent als llocs de venda 
fixos de carn i peix, en el sentit que els titulars d’aquests llocs de venda poden vendre de dilluns a 
dissabte. 
 
La batlessa diu que es redactarà aquest article. 
 
Els portaveus del PP i d’EU/EV, Sr. Palmer i Sr. Adrián, respectivament, manifesten la seva 
conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament municipal pel qual es regula la venda ambulant i els mercats 
temporals de l’Ajuntament d’Artà. 
2. Exposar-lo a informació pública i a audiència a les persones interessades per termini de trenta 
dies, perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments, que, en el seu cas, ha de resoldre la 
corporació.  
3. Posar-lo a audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals, les finalitats de 
les quals guardin relació directa amb l’objecte d’aquest reglament. 
4. Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva, de forma automàtica, sense necessitat d’un nou 
acord exprés, si transcorregut el termini d’exposició esmentat, no s’hi interposen reclamacions o 
suggeriments. 
5. Aquest Reglament entrarà en vigor una vegada que s’hagi publicat completament el seu text en 
el BOIB i que hagi transcorregut el termini que preveu l’article 103 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en relació a l’article 113 de la mateixa 
Llei. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la cessió dels terrenys a la Conselleria d’Educació i Cultura per 
construir un edifici infantil de 6 unitats per ampliar el CP Na Caragol 
�

La batlessa exposa que, una vegada fixada la ubicació de l’ampliació del CP de Na Caragol, la 
Conselleria d’Educació i Cultura ha encarregat el projecte per a la seva construcció i, com a 
requisit previ, s’ha d’aprovar la cessió dels terrenys per dur-hi a terme l’ampliació, amb el 
compromís de dotar els serveis d’aigua, electricitat i clavegueram necessaris i suficients, com 
també els accessos adequats per a la utilització, així com el compromís d’eliminar qualsevol 
impediment que hi pugui haver en el solar per a l’execució normal de les obres projectades: es 
tracta d’un solar d’una superfície de 6.756 m2, segons dades cadastrals, i de 7.500 m2, segons 
dades registrals, ubicat en el polígon 20, parcel·la 120. 
La presidenta explica que es tracta d’un projecte innovador de 0-6 de doble línia. 
 
Afegeix que la Conselleria d’Educació i Cultura pagarà les despeses del projecte que es refereixin 
a l’ampliació de 3-6 de doble línia i les zones comuns, i que l’Ajuntament pagarà les despeses del 
projecte referides a l’ampliació de 0-3. Diu que se signarà un protocol d’intencions de cara a les 
eleccions del mes de maig. La Conselleria d’Educació i Cultura es farà càrrec de la redacció de 
l’avantprojecte de l’ampliació del CP Na Caragol de 0-6 de doble línia i l’Ajuntament ha de cedir 



els terrenys per poder dur a terme l’ampliació esmentada. 
 
La regidora d’UIA, Sra. Piris, manifesta la conformitat del seu grup. Diu que és una reivindicació 
històrica. Els pares i mares veuen que l’escola es queda petita. Diu que aquesta ampliació és ben 
necessària. Espera que l’Equip de Govern es preocupi perquè tot es faci el més aviat possible i 
que es tengui en compte la previsió de places. 
 
La batlessa li diu que s’està fent feina en aquest tema. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que és una bona notícia que es pugui construir aquest edifici. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que l’alegra moltíssim que el PP digui que és una bona 
notícia i que la batlessa digui el mateix, quan en el mes de novembre de 2005 el PSOE i el PP 
varen votar en contra de la cessió de terrenys a la Conselleria d’Educació i Cultura per a la 
mateixa finalitat. No està d’acord amb què l’ampliació no es faci de 0-3 de doble línia, i que 
només es faci de 3-6 de doble línia i de 0-3 una línia. Finalment, diu que, com que aquesta 
corporació no ha de decidir quin tipus d’ampliació es farà, i com que el projecte s’ha d’aprovar 
referit a una ampliació de 0-6 de doble línia, li donarà suport. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
�

1. Aprovar la cessió dels terrenys ubicats en el polígon 20, parcel·la 120, amb una superfície de 
6.756 m2, segons dades cadastrals, i de 7.500 m2, segons dades registrals, per dur-hi a terme 
l’ampliació del CP Na Caragol, amb el compromís de dotar els serveis d’aigua, electricitat i 
clavegueram necessaris i suficients, com també els accessos adequats per a la utilització, així com 
el compromís d’eliminar qualsevol impediment que hi pugui haver en el solar per a l’execució 
normal de les obres projectades 
2. Facultar la batlessa perquè pugui signar els documents que siguin necessaris per acomplir 
aquest acord. 
3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de gener i febrer de 2007 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de gener i febrer de 2007. 
 
Els reunits, per assentiment, es donen per assabentats. 
 
 
8. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que UIA i EU/EV han presentat escrits de precs i preguntes. 
 
A continuació, es llegeixen les preguntes presentades per EU/EV: 
 
1. POLICIA LOCAL 



 
El passat 30 de gener la Sra. Batlessa va respondre a les preguntes pendents, entre d’altres les 
relatives a la Policia Local, pendents des del plenari d’octubre. Les respostes varen ser les 
següents:  
 
“9. Policia Local 

 
El passat 19 de setembre, 5 dies després de presentar la seva dimissió, l’excap de la PL en 
funcions, Sr. Jeroni Mestre, va registrar un escrit al qual, encara que ho hem demanat a la 
secretària, no se’ns ha donat accés. A l’extracte del registre, es pot llegir “Inici Exp. als agents 
José Fco.Corral i Pedro Egea.  
 
9.1. De quins fets acusa l’agent Sr. Mestre als agents Sr. Corral i Sr. Egea? 

 
Resposta: Al policia núm. 26, l’acusa d’una possible falta d’abandonament del servei i la 
possible irregularitat en la tramitació de dos expedients de trànsit. Al policia núm. 24, l’acusa 
de la possible irregularitat en la tramitació de dos expedients de trànsit. 

 
9.2. Quins presumptes delictes o faltes suposen les imputacions contra els agents Corral i 

Egea? 
 

Resposta: L’únic que suposava una falta era l’abandonament del servei i era de caràcter lleu. 
 

9.3. S’han verificat les acusacions formulades pel Sr. Mestre? 
 

Resposta: Encara, no. 
 

9.4. Es tracta d’acusacions falses? 
 
9.5. Quina és la gravetat, en cas que fossin certes i provades, de les faltes o delictes de què 
han estat acusats els dos agents? 

 
Resposta: Ja se li ha contestat. 

 
9.6. Aquestes actuacions són normals entre els agents de la PL d’Artà? 

 
Resposta: Esper que no. Fins ara és la primera proposta d’inici d’expedient disciplinari. 

 
9.7. Ha obert la batlessa l’expedient pertinent per establir les responsabilitats que se’n puguin 
derivar, dels fets denunciats, com sembla que demanava el Sr. Mestre? 

 
Resposta: Encara, no. 

 
9.8. En cas negatiu, amb quins criteris ha obviat la batlessa aquesta responsabilitat? 

 
Resposta: No estan obviats. 



 
9.9. Aquests fets proven que la situació de la Policia Local, lluny de millorar, es deteriora per 
moments. Segons la batlessa, la no convocatòria de les oposicions per cobrir les places 
ocupades per interins o vacants millora o empitjora la situació de la plantilla?” 

 
1.1. Resulta que a la llum de la documentació dels expedients informatius oberts arran de la 
denúncia de l’agent núm. 3 de la PL, la Sra. Batlessa va decidir, en data de 24 de novembre, 
sobreseure les denúncies en qüestió, mentre que a 30 de gener oculta aquesta informació a les 
respostes. Pretén la Sra. Batlessa prendre el pèl a aquest regidor o és que menteix de manera 
compulsiva? 

 
Resposta: Ni una cosa ni l’altra, Sr. Regidor. Les preguntes ja les tenia contestades en data 
anterior, i se li entregaren tal com estaven contestades, segons la informació que teníem en el 
plenari d’octubre. Si volia una resposta més actual, hauria d’haver reformulat les preguntes. 

 
1.2. A la pregunta 9.1 d’octubre afirma que l’agent 26 estava acusat d’una possible falta 
d’abandonament del servei i de tramitació irregular de dos expedients de trànsit. I l’agent 24, 
també, d’irregularitat en la tramitació d’expedients de trànsit. 

 
1.3. És o no és cert que l’agent núm. 3 va acusar els agents 24 i 26 de “falsedat en un informe 
oficial i que es podria haver incorregut en una falta molt greu i, fins i tot, en un delicte? 

 
Resposta: Sí, és cert, això era el que afirmava l’agent núm. 3. 

 
1.4. En la resposta a la pregunta 9.2, la batlessa afirma “l’única coa que suposava una falta era 
l’abandonament del servei i era de caràcter lleu”. Però resulta que el 13 de juny de 2006, a un 
mateix ciutadà, li van posar dues denúncies en 10 minuts, a un mateix vehicle aparcat  a prop del 
bar Can Joan, al c/ de Montserrat Blanes. Tot dos butlletins (núm. d’expedient 12731/06 i 
13072/06) fan referència a una falta de trànsit lleu, article 154, de “no obeir un senyal de 
prohibició d’aparcament”. Mentre que, pels mateixos fets, trobam a la denúncia presentada pels 
dos agents el 12 de setembre de 2006, i remesa a la Delegació del Govern de la CAIB pel cap 
accidental, a petició dels denunciants, l’endemà (acta d’aplicació de la Llei 1/1992, sobre 
protecció i seguretat ciutadana), s’afirma que el denunciat no va retirar el vehicle quan aquest 
obstaculitzava greument la circulació. 

 
1.5. Quan mentien els policies 24 i 26, al butlletí de denúncia de 13 de juny o a la denúncia a la 
Delegació de Govern? 

 
Resposta: Els ho demani 

 
1.6. O potser no són falsos cap dels dos documents oficials? 

 
Resposta: Segurament. 

 
1.7. Si és tractés que un dels dos documents fos fals, es tractaria d’un presumpte delicte de 
falsificació de document públic, tal com va denunciar l’agent núm. 3? 



 
1.8. O més bé es podria tipificar com a prevaricació, que segons la Wikipèdia és “un delito que 
consiste en que una autoridad, juez u otro funcionario público dicte una resolución arbitraria en 
un asunto administrativo o judicial, a sabiendas que dicha resolución es injusta. Dicha actuación 
es una manifestación de un abuso de autoridad. Está sancionada por el Derecho penal, que busca 
la protección tanto del ciudadano como de la propia Administración”? 

 
1.9. És aquesta presumpta falsedat en document oficial i possible prevaricació, el que la Sra. 
Batlessa i advocada ventila amb una “irregularitat en la tramitació d’un expedient de trànsit”? 

 
Resposta: El que es va fer va ser seguir amb la tramitació oportuna i, a la vista de les proves 
documentals presentades, es va resoldre que els fets esmentats no són motiu d’instrucció de cap 
expedient disciplinari. 

 
1.10. Com és que la Sra. Batlessa va anul·lar, amb data 5/7/2006,  les dues multes imposades pels 
agents 24 i 26, si es tractava de faltes que, el mes de setembre, es convertirien en presumptes 
faltes greus, com diu l’acta de la Delegació de Govern? 

 
Resposta: Perquè es va considerar oportú, i perquè tenc facultats per fer-ho. 

 
1.11. Per quin motiu va anul·lar la Sra. Batlessa les dues denúncies? 
 
1.12. Abans d’anul·lar els butlletins de denúncia, la Sra. Batlessa es va posar en contacte amb els 
PL 24 i 26? 
 
Resposta: Sí. 

 
1.13. Per quins motius estan la Batlessa i l’Equip de Govern PSOE-UM encobrint uns fets tan 
greus? 

 
Resposta: Això és vostè que ho ha sentenciat així. No s’encobreix cap fet. 
 
 
2. Actuacions al carrer de Ciutat, a la plaça del Conqueridor i zones de prioritat de vianants 
 
A la darrera Comissió Informativa d’Urbanisme, la Sra. Batlessa va informar d’una sèrie 
d’actuacions relatives a l’ordenació del trànsit en les zones de prioritat de vianants. 
 
2.1. Quines són aquestes actuacions? 

 
Resposta: Són les de tornar implantar el sistema de targetes per aparcar entre els veïnats i els 
comerços de la zona. 

 
2.2. Quins presumptes avantatges pretenen aconseguir? 
 
Resposta: Els mateixos que hi havia. 



 
2.3. Quins informes tècnics avalen les solucions que proposa la Sra. Batlessa? 
 
Resposta: Els de la Policia Local i l’arquitecta municipal. 
 
2.4. Són contradictòries les actuacions proposades amb els informes emesos per la PL i 
l’arquitecta municipal en el mes d’octubre? 
 
Resposta: No, són una manera d’interpretar-los que, per ventura, vostè no havia vist. 
 
2.5. És cert que fa unes setmanes la Sra. Batlessa va ordenar “intensificar la vigilància a la zona 
de vianants i denunciar”, se suposa que als infractors de la prohibició de circular per aquestes vies 
“excepte autoritzats”? 
 
Resposta: Sí. 
 
2.6. Quantes multes s’hi van posar durant quants dies, en concepte de circulació no autoritzada 
per aquests carrers? 
 
Resposta: Des del dia 1 de desembre de 2006 fins a dia d’avui, 27 multes. 
 
2.7. Quantes multes es varen anular? 
 
Resposta: 13. 
 
2.8. Si se’n van anular, per quins motius es van anular? 
 
Resposta: Perquè es va comprovar que era gent que realment vivia allà, o bé perquè havien 
canviat de cotxe i no tenien la targeta nova. 
 
2.9. Ja han realitzat l’enquesta als usuaris, veïnats, amics, clients etc., que va proposar el Sr. Moll 
al Ple d’octubre? 
 
Resposta: No. 
 
2.10. Sap que els incidents que posen en risc la seguretat dels vianants als carrers de vianants es 
succeeixen contínuament, que per exemple la tarda del Dijous Llarder va passar una moto a tota 
velocitat pel c/ de Ciutat i que, a més, el conductor va amenaçar les persones que li recriminaven 
la conducció temerària en una zona per a vianants i que, mentrestant, no hi havia cap policia 
local? 
 
Resposta: Per això hi estam fent feina. 
 
3. Pressuposts participatius de la Colònia 
 
3.1. A la darrera assemblea del Fòrum de la Colònia, en el moment en què, seguint l’ordre del dia, 



s’havia de revisar el Reglament pel qual es regularien els pressuposts participatius de 2007, 
l’Equip de Govern, per boca del portaveu accidental Manolo Galán, va anunciar la decisió 
unilateral de “suspendre” temporalment aquest procés de participació ciutadana. El motiu 
principal d’aquesta decisió era, segons es va exposar a l’assemblea, la necessitat que els diferents 
grups polítics amb representació a l’Ajuntament revisassin i millorassin determinades mancances 
que, suposadament, venien descrites en l’informe de la UIB sobre la participació ciutadana al 
municipi d’Artà. És així? 
 

Resposta: El motiu principal d’aquesta decisió era la necessitat d’actuar i fer feina en base a 
l’informe presentat per la UIB. 
 

3.2. Han passat tres mesos des que es va fer aquell anunci. Prepara l’Equip de Govern una nova 
proposta de funcionament per tal de plantejar-la a la resta de partits i als veïns de la Colònia? 
 
Resposta: Sí. 
 
3.3. Quan convocarà l’Equip de Govern una reunió amb els partits per tal de debatre i 
perfeccionar, consensuadament, aquest procés de participació ciutadana a la Colònia? 
 
Resposta: S’hi està fent feina, i tot d’una que tenguem una proposta ho farem. 
 
3.4. Quan pensa l’Equip de Govern convocar l’Assemblea del Fòrum per tal de continuar la feina 
de confecció dels pressuposts de 2008? 
 
Resposta: Depèn dels resultats i de les decisions que surtin de la Junta de Portaveus. 
 
3.5. Tal com es va acordar en aquella darrera assemblea, una part dels 12.000 euros que, en 
principi, s’havien d’haver destinat a la instal·lació de la infraestrucura d’una xarxa Wi-Fi, 
instal·lació que finalment es va descartar, s’havien de destinar a més passos elevats de vianants en 
el carrer Major i l’av. de Montferrutx; aquestes instal·lacions s’estan duent a terme durant 
aquestes darreres setmanes. Però l’altra part d’aquesta partida s’havia de sumar a la partida, 
corresponent a l’exercici de 2007, per a la redacció del projecte de cobriment del Poliesportiu 
d’aquesta localitat. Quines actuacions ha fet l’Equip de Govern en aquest sentit? 
 
Resposta: S’ha encarregat el projecte i, a finals de març, tendrem un avanç. 
 

4. Reglament municipal pel qual es regula la circulació de vehicles de motor dins els 
espais naturals del terme d’Artà  
 
4.1. Quines accions ha promogut l’Equip de Govern per difondre i fer acomplir aquest Reglament 
des del darrer Plenari d’octubre? 
 
Resposta: Les mateixes que en l’anterior. 
 

4.2. Han realitzat l’inventari de camins afectats per aquest Reglament? S’ha instal·lat qualque 
tipus de cartell als camins i zones especialment sensibles de la costa de la Colònia?   



 
Resposta: No. 
 
4.3. En cas negatiu, quan té previst instal·lar-los? 
 
Resposta: Quan puguem. 
 
4.4. La Policia Local ha informat els infractors? Ha realitzat denúncies o imposat multes? 
 
Resposta: Se’ls va informar que havien de fer un cartell explicatiu, on constava la posada en 
marxa d’aquest nou Reglament. A causa de la manca de personal no es va poder realitzar, però 
ara, amb la nova direcció de la Policia Local i amb l’augment de personal, es tornarà a posar en 
marxa. No m’han informat de cap. 
 
4.5. En cas afirmatiu, quantes? 
 

5. Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació 
 
5.1. Quant s’ha pagat al Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació de l’assignació pressupostària 
de 2004, 2005 i 2006? 
 
Resposta: Encara res. 
 
5.2. Quant pagarà l’Ajuntament enguany dels 142.879,6 � que deu al Fons Mallorquí de 
Solidaritat i Cooperació dels compromisos de 2004, 2005 i 2006, més el que correspongui de 
2007?  
 
Resposta: Quant pugui. 
 
5.3. Quan pagarà l’Ajuntament d’Artà al Fons Mallorquí? 
 
Resposta: Quan pugui. 
 
6. Disciplina urbanística 
 
A la darrera Comissió Informativa d’Urbanisme ens van confirmar que la persona que interpreta 
la Llei de disciplina urbanística i estima quins articles de la llei s’han d’aplicar a l’hora de calcular 
les multes dels expedients sancionadors és una auxiliar administrativa. 
 
6.1. Pot explicar l’Equip de Govern si és normal que una funcionària d’aquest grup està legalment 
autoritzada per desenvolupar aquestes tasques? 
 
Resposta: L’auxiliar només aplica els articles de la llei. 
 
6.2. Pot ser aquest desgavell en l’organització del Departament d’Urbanisme el que expliqui que, 
en casos com l’expedient 14/06, del polígon 20, parcel·la 72, obert per la instal·lació d’un gran 



cartell de propaganda d’un negoci en sòl rústic, multat amb 150 �, quan, si s’aplica l’art. 51 de la 
Llei 10/1990, de 23 de octubre, de disciplina urbanística “la sanción se aplicarà en el grado 
máximo cuando se incumpla la resolución de la administración i se requerirá la retirada de la valla 
instalada sin la autorización pertinente”, és a dir, és de 3.000 �? 
 
Resposta: No hi ha cap desgavell i, en el cas que es posa d’exemple, el regidor es veu que no ha 
sabut mirar l’expedient, ja que aquest punt de l’article 51 de la Llei 10/1990 és d’aplicació només 
si s’incompleix la resolució i, en aquest cas concret, no hi ha resolució, per tant, no s’ha 
incomplit. 
 
6.3. Potser també aquest desgavell en la tramitació dels expedients de disciplina urbanística 
expliqui que de 18 expedients d’infracció urbanística de l’any 2006, aquest regidor hagi demanat 
al CM la subrogació en la competència d’11 infraccions per la deficient tramitació i aturada 
generalitzada dels expedients de demolició i/o escandalós tracte de favor als infractors? 
 
Resposta: No hi ha cap desgavell ni tracte de favor, aquesta és la seva opinió. 
 
7. Carrer de Ciutat  
 
Al passat Plenari, EU-EV va registrar un prec amb què es demanava que s’adobassin els passos de 
vianants del c/ de Ciutat en totes les cantonades. 
 
7.1. Quant de passos de vianants s’han adobat en aquest mes? 
 
Resposta: Cap. 
 
7.2. Espera l’Equip de Govern que qualque persona es faci mal en aquests passos, que són un 
veritable perill per als turmells dels vianants, i sobretot per a les persones majors? 
 
Resposta: S’adobaran quan puguem. 
 
7.3. Espera l’Equip de Govern que arribin a l’Ajuntament reclamacions milionàries per caigudes 
similars a aquella que vàrem pagar per l’escaló que hi havia a l’entrada del Teatre municipal? 
 
Resposta: Esperem que no. 
 
8. Protocol municipal d’actuació davant casos de violència contra les dones 
 
8.1. Pot explicar l’Equip de Govern en quin estat es troba la redacció i la tramitació, per a la seva 
aprovació, del Protocol municipal d’actuació davant casos de violència contra les dones? 
 
Resposta: Aquest protocol es troba en la fase final de redacció per part dels tècnics. 
 
Finalment, es llegeixen els precs i les preguntes presentats per UIA. 
 
PRECS: 



 
1. Demanam a l’Equip de Govern que faci un estudi del trànsit, sobretot en el tema de les obres 
que es duen a terme a Costa i Llobera. Ara per ara, és impossible, segons els senyals de trànsit, 
accedir al carrer del Pontarró i al carrer Major si no es fa pel carrer de Ciutat. Estaria bé que 
s’estudiassin altres alternatives tenint en compte els problemes de la zona i que hi ha una escola al 
bell mig. 

 
Resposta: L’estudi del trànsit està fet, però es mirarà això que vostès proposen. 

 
2. A la Comissió Informativa de la setmana passada, i en relació amb el tema de la construcció de 
l’Escola de Na Caragol, que avui s’ha duit a Ple, parlàrem de les places de les escoletes 
municipals. El nostre grup vol mostrar la seva preocupació, ja que es tracta d’un qüestió prou 
important per als pares i les mares del municipi i perquè l’educació configura, al nostre parer, 
l’estructura del poble. Per això demanam a l’Equip de Govern que els Serveis Educatius 
Municipals analitzin el nombre de matrícules que són previsibles tant a l’escoleta d’Artà com a la 
de la Colònia, així com també que s’estudiïn la situació de l’escola Rosa dels Vents de la Colònia, 
tot això amb distintes finalitats: recuperar el prestigi de l’escola de la Colònia, evitar la saturació 
de l’escoleta d’Artà i evitar que hi hagi infants que es quedin sense plaça. 

 
Resposta: S’hi està fent feina. 

 
3. També a la passada Comissió Informativa la regidora de Medi Ambient ens va presentar una 
campanya que es vol dur a terme a la Colònia en relació a la recollida selectiva, per això la volem 
felicitar. Així mateix, volem fer avinent a l’Equip de Govern que és ben necessari que es prenguin 
seriosament el tema dels fems a Artà i a la Colònia, perquè ja es fa ben evident aquesta necessitat, 
en les queixes dels ciutadans i en els mateixos mitjans de comunicació locals. Per això demanam 
que: 
 
3.1. Duguin a terme una campanya de conscienciació, utilitzant els mitjans de comunicació locals 
(ràdio, Bellpuig, etc.). 
 
3.2. Avisin l’empresa concessionària i, si n’és el cas, que s’obrin expedients per tots els punts 
negres on s’acumula la brutícia. 
 
3.3. Facin feina amb el tema del punt verd de la Colònia. 

 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
 

PREGUNTES: 
 

1. CONSELL INFANTIL 
 
1.1. La setmana passada el Consell Infantil va presentar la seva pàgina web. On es pot visitar 
aquesta pàgina i quins continguts té? 
 



Resposta: L’adreça es www.consellinfantil.org. S’explica què és i què ha fet el Consell infantil, hi 
ha un espai de fòrum, enllaços amb jocs i un racó per als adults. 
 
1.2. Els membres del Consell Infantil demanaren que els grifons es restablissin. L’Equip de 
Govern ha duit a terme aquesta tasca; però, quan podran beure aigua els infants d’aquests grifons 
que estan secs? 

 
Resposta: Tal com es van acabant es van connectant a les canonades d’aigua. 
 
2. PARCS INFANTILS 
 
2.1. Com i quan va adobar l’Equip de Govern la reixa del parc de Can Marín, que suposava un 
greu perill per als infants que juguen a l’indret? 

 
Resposta: Com, no ho sé; quant, fa uns deu dies. 

 
2.2. Quines actuacions ha duit a terme l’Equip de Govern als parcs infantils del municipi? 

 
Resposta: Es procura tenir-los sempre nets i es fan les reparacions necessàries per mantenir-los en 
bon estat. 

 
2.3. Quines millores hi ha previstes? 

 
Resposta: Conservar-los en bon estat. 

 
3. OBRES 
 
3.1. Quin és l’estat de les obres de Pla d’obres i serveis? 

 
Resposta: S’ha començat per instal·lar els tubs de fecals, els tubs d’aigua potable i els de pluvials. 
 
3.2. Quina és la persona que hi ha estat a damunt mentre el primer tinent de batle era a Hinojosa? 

 
Resposta: No hi va fer falta ningú, ja que el primer tinent de batle sempre va estar amb contacte 
permanent, tant amb el cap d’obra com amb el director de les obres. 

 
3.3. Quines reunions s’han fet amb els veïns? 

 
Resposta: Cap. 

 
3.4. Qui ha estat el responsable de la remodelació del trànsit? 

 
Resposta: La Policia Local. 

 
3.5. Quines mesures s’han pres perquè aquest trànsit afectàs el mínim possible? 

 



Resposta: Les que són necessàries sota el punt de vista de la Policia Local. 
 

3.6. Quin temps està previst que durin aquestes obres? 
 

Resposta: 12 mesos. 
 

3.7. S’ha tengut en compte que durant aquest temps les entrades al municipi es veuen molt 
reduïdes? 

 
Resposta: Sí. 

 
3.8. S’ha tengut en compte el perill que s’ha creat a la rotonda de davant el carrer de Son Servera, 
amb les entrades de vehicles que vénen de Cala Rajada, Canyamel i Son Servera? 

 
Resposta: Sí. 

 
3.9. Té l’Equip de Govern un informe de la Policia que li hagi permès la nova regulació del trànsit 
de Costa i Llobera, en el temps que durin les obres? 

 
Resposta: De paraula. 

 
3.10. Hi ha moltes de queixes a la Colònia per les obres. N’hi ha que respecten els veïns, però 
n’hi ha d’altres que no ho fan, i sembla que el carrer és seu. Els picapedrers mengen al carrer i no 
enretiren la brutor. Quines mesures s’han pres al respecte? 

 
Resposta: S’ha donat ordre a la Policia perquè faci controls diàriament i que denunciïn els 
infractors. 
 
4. TRÀNSIT 
 
4.1. Els veïns de Na Carretó demanaren una remodelació del trànsit que, en un primer moment, i 
gràcies a l’informe favorable de la Policia Local, se’ls concedí. Quantes hores va estar en vigor? 

 
Resposta: Encara està en vigor. 

 
4.2. Per què? 
 
Resposta: Sols va sofrir una modificació d’un carrer, perquè quan es va posar en pràctica es va 
veure que era inviable. 

 
4.3. Quines mesures s’han pres respecte a la zona de la plaça del Conqueridor i del carrer de 
Ciutat? 
 
Resposta: S’han reimplantat el sistema de targetes identificatives de vehicle autoritzat. 

 
4.4. S’ha reforçat la vigilància policial? 



 
Resposta: No. 

 
4.5. Ha pensat l’Equip de Govern fer alguna campanya per tal de conscienciar els ciutadans dels 
beneficis de deixar el cotxe a casa? 

 
Resposta:  

 
5. EDUCACIÓ 
 
5.1. Com està el tema de l’ampliació de l’institut? 

 
Resposta: En aquest moments tenim damunt la taula la proposta de conveni . 

 
5.2. Quan es traurà a licitació l’ampliació de les obres? 

 
Resposta: En aquest moments tenim damunt la taula la proposta de conveni . 

 
5.3. Per quina quantitat sortiran a licitació? 

 
Resposta: El pressupost màxim per a l’execució de les obres és de 1.382.820,02 euros. 

 
5.4. La batlessa va reconèixer que s’havia preocupat pel tema de la manca de calefacció dels 
alumnes de l’IES Llorenç Garcias i Font. De què i amb quin responsable de la Conselleria va 
parlar la batlessa? 

 
Resposta: Vaig parlar amb en Rafel Bosch del tema de Na Caragol i vaig treure el tema dins 
aquella conversa. 

 
6. AGERMANAMENTS 
 
6.1. El viatge que es va organitzar a Hinojosa del Valle era oficial? 

 
Resposta: Sí. 

 
6.2. Es va dur algun present a l’Ajuntament de Hinojosa? 

 
Resposta: Sí. 

 
6.3. Quin o quins presents eren? 

 
Resposta: Una fotografia del poble d’Artà i una àmfora de llatra. 

 
6.4. Com s’encara aquest agermanament amb Hinojosa? 

 



Resposta: S’encara perquè ambdós municipis veim clares les vinculacions existents entre els 
nostres habitants, i estam convençuts de l’enriquiment social que pot generar  la cooperació entre 
els municipis. 

 
6.5. Quins fruits dóna aquest agermanament? 
 
6.6. Quin sentit li dóna, l’Equip de Govern, a l’agermanament? 

 
Resposta: El mateix que al de Totogalpa. 

 
6.7. Quin sentit li dóna, l’Equip de Govern, a l’agermanament amb Totogalpa? 

 
Resposta: El mateix que al de Hinojosa.  

 
6.8. Quin és el deute que té contret, és a dir, quina quantitat no ha abonat l’Equip de Govern, al 
Fons Mallorquí de Solidaritat? 

 
7. URBANISME 
 
7.1. A la Comissió Informativa de dimecres se’ns va donar el registre de finals d’obra i de 
llicències  del 19 de gener al 15 de febrer. De quan és la llicència d’obres més antiga de les 
concedides?  

 
Resposta: De 20 de març de 2006. 

 
7.2. I la més recent? 

 
Resposta: De l’1 de febrer de 2007. 

 
8. PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
8.1. S’ha estudiat ja l’Equip de Govern l’informe d’Antònia Abraham? 
 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
8.2. Quines mesures s’han aplicat en base a aquest estudi? 
 
Resposta: S’està preparant la feina per presentar-la en una propera junta de portaveus. 
 
8.3. Es pensa tornar a reunir el Fòrum de la Colònia? 
 
Resposta: Depèn dels resultats d’aquesta Junta de Portaveus. 
 
8.4. S’ha reunit ja la Comissió de Festes per preparar les festes d’estiu de Sant Pere i Sant 
Salvador? 
 



Resposta: No. 
 
9. HISENDA 
 
9.1. Quan estaran llestos els pressuposts d’enguany? 
 
Resposta: Properament. 
 
9.2. En quina fase d’elaboració es troben? 
 
Resposta: La despesa i els ingressos corrents estan enllestits. Queda pendent l’apartat 
d’inversions. 
 
9.3. Pensa l’Equip de Govern reunir enguany els consells d’àrea? Si no és així, quina alternativa 
es pensa seguir?  
 
Resposta: Creim que sí. 
 
9.4. Si no se segueix el Reglament de participació ciutadana, pensa l’Equip de Govern presentar 
una modificació per dur-la a plenari? 
 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
9.5. Ens pot donar una data l’Equip de Govern sobre la presentació oficial de l’auditoria? 
 
Resposta: No hi ha data. 
 
9.6. Si és cert que l’Equip de Govern anterior va fer una gestió tan desastrosa, tal com s’afirma en 
els mitjans de comunicació, podrem saber dins aquesta legislatura amb quines dades es compta? 
 
Resposta: Fa temps que són públiques: els temes de la Sala, les Escoles, duplicat dels préstecs de 
l’any 2001, factures no registrades, etc. 
 
9.7. De què li haurà servit a aquest Equip de Govern aquesta auditoria si els resultats els 
coneixerà el proper Equip de Govern, tenint en compte que només queden tres mesos per a les 
eleccions? 
 
Resposta: Els resultats no només han de servir a l’Equip de Govern, a més han de servir a tots els 
partits polítics i als funcionaris. 
 
 
A continuació, el portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, presenta al Ple la seva renúncia com a regidor i 
els reunits acorden, per unanimitat, incloure un nou punt en l’ordre del dia. 
 
P1. Renúncia del regidor Julen Adrián Gorostiza 
 



El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, llegeix el seu escrit de renúncia que, copiat literalment, diu: 
 
“Julen Adrián Gorostiza, regidor d’EU/EV a l’Ajuntament d’Artà, amb DNI 14 567 214 A, 
mitjançant aquest escrit, renuncio al meu càrrec de regidor, i així ho present al plenari ordinari 
d’Artà d’avui, dia 27 de febrer de 2007, i també ho registraré al Registre municipal demà, dia 28 
de febrer. 
 
Artà, 27 de febrer de 2007  
 
Julen Adrián Gorostiza”. 
 
Tots els portaveus li desitgen sort en aquesta nova etapa. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Donar-se per assabentats de la renúncia presentada pel regidor Julen Adrián Gorostiza, regidor 
del partit Esquerra Unida/Els Verds (EU/EV). 
 
2. Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central i sol·licitar la tramesa de la credencial del 
següent regidor del partit Esquerra Unida/Els Verds (EU/EV). 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, sent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de dia 15 de desembre de 2006. 
 
2. Aprovar, per 10 vots a favor (PSOE, UM, PP i EU/EV) i 3 abstencions (UIA), el Compte 
general del pressupost de 2005. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Nomenar el Sr. Mateu Llodrà Sansaloni tresorer titular i assignar-li la quantitat de 235 � 
mensuals. 
3.2. Nomenar la Sra. Magdalena Fuster Santandreu tresorera suplent. 
3.3. Trametre aquest acord a les persones interessades. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de data 6 de febrer de 2007, referent al 
nomenament dels representants municipals a la Junta Rectora del parc natural de la Península de 
Llevant. 
4.2. Trametre aquest acord al Parc de Llevant. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Aprovar inicialment el Reglament municipal pel qual es regula la venda ambulant i els 
mercats temporals de l’Ajuntament d’Artà. 
5.2. Exposar-lo a informació pública i a audiència a les persones interessades per termini de trenta 



dies, perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments, que, en el seu cas, ha de resoldre la 
corporació.  
5.3. Posar-lo a audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals, les finalitats de 
les quals guardin relació directa amb l’objecte d’aquest reglament. 
5.4. Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva, de forma automàtica, sense necessitat d’un 
nou acord exprés, si transcorregut el termini d’exposició esmentat, no s’hi interposen 
reclamacions o suggeriments. 
5.5. Aquest Reglament entrarà en vigor una vegada que s’hagi publicat completament el seu text 
en el BOIB i que hagi transcorregut el termini que preveu l’article 103 de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en relació a l’article 113 de la 
mateixa Llei. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Aprovar la cessió dels terrenys ubicats en el polígon 20, parcel·la 120, amb una superfície de 
6.756 m2, segons dades cadastrals, i de 7.500 m2, segons dades registrals, per dur-hi a terme 
l’ampliació del CP Na Caragol, amb el compromís de dotar els serveis d’aigua, electricitat i 
clavegueram necessaris i suficients, com també els accessos adequats per a la utilització, així com 
el compromís d’eliminar qualsevol impediment que hi pugui haver en el solar per a l’execució 
normal de les obres projectades 
6.2. Facultar la batlessa perquè pugui signar els documents que siguin necessaris per acomplir 
aquest acord. 
6.3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
P1. Acordar: 
1. Incloure, per unanimitat, un nou punt en l’ordre del dia, relatiu a la renúncia del regidor Julen 
Adrián Gorostiza. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Donar-se per assabentats de la renúncia presentada pel regidor Julen Adrián Gorostiza, 
regidor del partit Esquerra Unida/Els Verds (EU/EV). 
2.2. Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central i sol·licitar la tramesa de la credencial del 
següent regidor del partit Esquerra Unida/Els Verds (EU/EV). 
 
 
 
La batlessa aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

La batlessa 
 


